
Interpellation  
 
 
Sedan den 1 januari 2020 har vi en ny lag i Sverige, Barnrättslagen. Genom den har 
Barnkonventionen blivit lag. Genom att Sverige ratificerat Barnkonventionen har vi haft en 
skyldighet att tillämpa den vilket i huvudsak gjorts genom att olika lagar har haft skrivningar 
om att tillgodose barnens bästa. 
 
Att Barnkonventionen nu blir lag innebär en tydlig skillnad i förhållande hur det varit tidigare. 
Vi vuxna är vana att anlägga ett vuxenperspektiv på vad som är barnets bästa. Nu sker en 
förändring och det tydliggörs att barnet är rättighetsbärare av egna och specifika rättigheter 
vilket innebär att det måste göras plats för barnet och barnets åsikter för att rätt kunna bedöma 
vad som är barnets bästa.  
 
Barnets bästa skall vid beslut som rör barnet beaktas i första hand och för att rätt kunna 
avgöra vad som är barnets bästa måste alltså barns åsikt efterhöras. Detta får ske på olika sätt 
beroende på vad frågan gäller och vid bedömningen av barnets bästa skall barnets mognad 
och utveckling beaktas. Men barnet skall göras delaktigt. 
 
Principen om barnets bästa kan vara komplicerad att tillämpa både vid politiska beslut och i 
praktisk verklighet men det är nödvändigt att tillämpa den. I budgetarbetet, vid styrning, 
ledning, implementering och vid kompetens- och kunskapsutveckling. 
 
 
Jag undrar därför 
 
Hur Gävle kommun arbetar för att göra barn delaktiga inför olika typer av beslut. 
 
Om det finns någon handlingsplan för hur politiker skall utbildas för att kunna implementera 
principen om barnets bästa i t ex budgetarbetet. 
 
Om det sociala hållbarhetsprogrammet kommer att ses över utifrån att Barnkonventionen nu 
är lag vilket inte var fallet när det sociala hållbarhetsprogrammet antogs.  
 
Hur det säkerställs att barnperspektivet beaktas? 
 
 
 
Lotta Lagnander 
Vänsterpartiet Gävle 
 
 
 
 


